



DEN GODE LOKOMOTIVMANDSGERNING

Referat for 1. Områdegruppebestyrelsesmøde 2018

Afholdt:

Onsdag den 28. februar, kl. 0930, i Fredericia.

Afbud:

Søren Max Kristensen havde meldt afbud

Deltagere:

Søren Max Kristensen (SMK)	Områdegruppeformand
Jan B Danielsen (JBD)	Områdegruppenæstformand
Hans Schøn Merstrand (HSM)	Områdegruppekasserer/Referant
Peter Kanstrup	Medlem af daglig ledelse
Maiken Tomlinson (MT)	Lokalgruppe Kalundborg
Frederik Ø. R. Petersen (FØRP)	Lokalgruppe Næstved
Ole Bang (OB)	Lokalgruppe Fredericia
Hans Mathis Petersen (HMP)	Lokalgruppe Tinglev
Per Bjarne Baden (Pbb)	Lokalgruppe Esbjerg
Niels H, Christensen (NHC)	Lokalgruppe Struer
Lars Rolvig Jensen (LRJ)	Lokalgruppe Aalborg
Kent Larsen Jensen	Lokalgruppe Odense
Carsten Lehmann Hansen (CLH)	Lki – gruppen
Brian Mattsson (BM)	Lokalgruppe Nykøbing F.
Ebbe L. L. Drøgel Müller (ELLD)	Lokalgruppe København
Niels F. Jacobsen (NFJ)	Lokalgruppe Aarhus
Hans-Morten Andersen (HMA)	Lokalgruppe Helsingør

Fraværende:

Dagsorden:

- Pkt.1 Godkendelse af Dagsorden
- Pkt.2 Daglig ledelses beretning
- 2.01 – Flemming Jensen rundrejse
 - 2.02 – DI Overenskomst status mv.
 - 2.03 – Vinterferievalg 2018/2019
 - 2.04 – HSU (herunder også DJ personalereduktioner)
 - 2.05 – Aalborg status
 - 2.06 – Rekruttering
 - 2.07 – Trafikplan 2017 til 2032
 - 2.08 – CFU/OK2018
 - 2.09 – Status infrastruktur test
 - 2.10 – DSB afskaffelse af sikkerhedsmatrixen
 - 2.11 – iPad på førerbord
 - 2.12 – Kuglepenne/pegepenne
 - 2.13 – LPO DSB Generalforsamling 2018
 - 2.14 – ETCS på litra MF 5056 (FOC)
 - 2.15 – Konfliktens abc rettigheder og pligt
 - 2.16 – Cpr. opbevaring

I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE

- Pkt.3 Regnskab v/ områdegruppekassereren
3.1 – Regnskab for 2017
3.2 – TR liste/mailliste for formænd
- Pkt.4 Sager til behandling
4.1 – Intet
- Pkt.5 Gennemgang af henvendelser til Områdegruppen
5.01 – Intet
- Pkt.6 Gennemgang af notater og referater fra udvalg og arbejdsgrupper
6.01 – HSU
6.02 – Driftsrapport Udvikling og Teknisk support
6.03 – ESU 19. december 2017
6.04 – Turudvalgsmøde 30.11.2017
6.05 – Sikkerhedsudvalgsmøde
6.06 – Gruppe 3.1 Signalprogrammet
6.07 – Uddannelsesudvalgsmøde
- Pkt.7 Dato for næste møde
7.1 – Bestyrelsesmøder 2018
7.2 – LPO DSB F-ESU
7.3 – LPO DSB Seminar 2018
7.4- LPO DSB Socialt arrangement
- Pkt.8 Eventuelt
- Pkt.9 Samlet godkendelse og underskrift af referat fra mødet
- Pkt.1 Godkendelse af Dagsorden**
- Pkt.2 Daglig ledelses beretning**

2.01 – Flemming Jensen rundrejse

Direktør Flemming Jensen havde på baggrund af tilkendegivet kritik af koncernledelse i DSB, fra medarbejdernes side, arrangeret en række medarbejdere møder på tjenestestederne rundt om i landet.

Lokalgrupperne orienterede omkring de lokale møder, med direktør Flemming Jensen – og konklusionen var, at der ikke var ret mange medarbejdere, der var mødt op (praktiskalt ingen). Vurderingen fra de lokale tillidsfolk, på de lokale tjenestederne var, at medarbejdermøderne ikke havde dæmmet op for medlemmernes mange frustrationer.

2.02 – DI Overenskomst status mv.

Der blev givet en mundtlig orientering, som efterfølgende affødte mange spørgsmål og en lang debat.

2.03 – Vinterferievalg 2018/2019

Der blev drøftet holdninger til ferievalget og enkelt dagssøgning, i forhold til udsendt information omkring ferie mv. fra Drift F&R.

Konklusionen blev, at enten laves der et helt vinterferievalg efter den nuværende aftale, ellers kan man ikke afholde ferievalg for vinterferie perioden 2018/2019 – alt andet er ikke acceptabelt for medlemmerne.

I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE

2.04 – HSU (herunder også DJ personalereduktioner)

Der blev givet en mundtlig orientering.

Punktet taget til efterretning

2.05 – Aalborg status

Der blev givet en mundtlig status – både fra daglig ledelse og Lokalgruppe Aalborg.

Punktet taget til efterretning.

2.06 – Rekruttering

LPO DSB arbejder for at alt rekruttering sættes på hold, indtil der er blevet udarbejdet personaleprognoser til og med 2032.

Punktet gav noget debat – men blev taget til efterretning.

2.07– Trafikplan 2017 til 2032

Der var en drøftelse omkring Trafikplanen og høringssvaret fra LPO DSB

Trafikplanen var vedhæftet (Høringssvaret kommer ikke til at fremgår af referatet, men blev tilsendt Områdegruppebestyrelsen)

Der var stor anerkendelse til MSK for det store arbejde omkring politiske kontakter mv. i forbindelse at sætte Trafikplanen på dagsorden.

Der var på mødet kritik af, at Dansk Jernbaneforbund ikke havde kontaktet berørte Områdegrupper – dette vil blive rejst på DJ hovedbestyrelsesmøde.

Der var på mødet enighed om, at følge udviklingen.

2.08 – CFU/OK2018

Der blev orienteret at CFU/OAO overenskomsten er sendt til Forligsmanden. Dansk Industri har meddelt at man ikke kan benyttes til den varslede konflikt, da der i forvejen ligger en sag i Arbejdsretten omkring DSB overgang til Dansk Industri.

Der vil komme yderligere information fra Dansk Jernbaneforbund, til medlemskredsen.

2.09 – Status infrastruktur test

Der blev orienteret om, at der for fremtiden muligvis kan testes i Infrastruktur type. Princippet om, at "det man kunne i går, kan man også i morgen", er gældende, og derfor vil det primært blive ved ny ansættelser testen vil blive benyttet.

Det må forudses, at dette vil betyde, at der for fremtiden vil blive færre test for lokomotivpersonalet.

Der blev rejst spørgsmål omkring benyttelsen af censor og eksaminator ved test – og dette bør afklares JU.

I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE

Det forventes at blive et stort løft hvis dette falder på plads.

2.10 – DSB afskaffelse af sikkerhedsmatrixen

Sikkerhedsmatrixen er blevet fjernet, og er erstattet af "just culture".

Der blev givet en mundtlig orientering omkring DSB's beslutning om at afskaffe sikkerhedsmatrixen, og timingen for dette – herunder også processen.

Umiddelbart afføder DSB's beslutning også, en række kritiske spørgsmål, som DSB ikke har afgivet nogen forklaring omkring.

På det kommende møde i Sikkerhedsudvalget, under OSU i DSB Operation, har LPO DSB bedt om en forklaring på de spørgsmål LPO DSB har.

På mødet var der en debat omkring sagsbehandling, og sager siden afskaffelsen af Matrixen.

2.11 – iPad på førerbord

Der blev orienteret om at projektet er "lidt klud sejlet", pga. sikkerhedsanalyser omkring projektet. Der vil dog blive lavet et forsøg på DSB S-tog, da der ikke er fuld tog kontrolanlæg på Fjern.

2.12 – Kuglepenne/pegepenne

Hvis lokalgrupperne ønsker at give deres medlemmer en kuglepen/pegepen (til iPad mm.), med eget logo på, så har LPO DSB kontaktoplysninger til forhandler.

Har lokalgrupperne interesse for dette, bedes de kontakte PK pr. mail.

2.13 – LPO DSB Generalforsamling 2018

Alle skulle medbringe navne på delegerede til den kommende LPO DSB Generalforsamling 2018 – også jf. udsendt mail fra HSM den 19. februar.

Der blev orienteret omkring afholdelse sted, og medlemmer som ønsker at overvære generalforsamlingen.

Der blev desuden orienteret omkring kommende møde i lovudvalget, som vil danne grundlag for fremsættelse af de indkommende forslag m.v. hvor det var nødvendigt.

Desuden blev der oplyst, at de ansvarlige for udvalg skal lave deres beretning for udvalgene til SMK.

2.14 – ETCS på litra MF 5056 (FOC)

Tirsdag den 20. februar 2018, blev der afholdt et møde på litra MF 5056, som har været taget ud af drift i godt 2 år for indeværende, for at Banedanmark og Alstrom kan indbygge ETCS på dette togsæt, inden der arbejdes videre med andre togsæt i MF flåden. På mødet deltog HSM for LPO DSB.

Status på litra MF i forhold til ETCS udstyr i førerrum er for indeværende efter møde, at der endnu ikke foreligger en løsning, på placering af manometre of "backup speedo", som skal have en anden placering pga. placering af DMI-skærm.

Alstrom har nu indsat en ny ingeniør (for 5. gang siden 2013), til at komme med et forslag til en løsning – kortsagt er status den samme som april 2013.

I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE

2.15 – Konfliktens abc rettigheder og pligt

Der var en kort drøftelse – NFJ rundsender mail omkring henvendelse, til Områdeguppebestyrelsen.

2.14 – Opbevaring af Cpr.nr.

Der var en henvendelse omkring ændrede regler omkring opbevaring af person data. Det forventes, at der vil blive orienteret fra DJ omkring nye regler.

Det blev foreslået, at man brugte medlemmernes medarbejdersnummer, og ikke Cpr.nr. hvis man havde et medlemskartotek i lokalgrupperne, som ikke var i aflåst rum.

Pkt.3 Regnskab v/ områdeguppekassereren

3.1 – Regnskab for 4. kvartal (2017)

Regnskabet for 1. til og med 4. kvartal blev gennemgået.

De økonomiske forhold omkring lokalgruppegeneralforsamlingerne vil blive gennemgået

Regnskabet blev godkendt

3.2 – TR-Liste

HSM bad lokalgrupperne indsende nvne m.v. hurtigst muligt

Pkt.4 Sager til behandling

4.1 – Udvalgsbesættelse

Udvalgsbesættelsen blev gennemgået, og godkendt – listen vil blive udsendt særskilt.

Pkt.5 Gennemgang af henvendelser til Områdegruppen

5.01 – Ingen henvendelser

Pkt.6 Gennemgang af notater og referater fra udvalg og arbejdsgrupper

6.01 – HSU

Der er indsat og vedhæftet referat mm. fra Eo. HSU møde vedr. MTAPV, Eo. HSU 4. januar – 3 filer

Der var ingen spørgsmål til dette punkt.

6.02 – Driftsrapport Udvikling og Teknisk support

Her var udsendt løbende rapporter for ugerne i januar og februar – der var ingen spørgsmål til dette punkt

6.03 – ESU 19. december 2017

Her var referat m.v. udsendt fra ESU Togdrift for december 2017.

I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE

Dette affødte et spørgsmål fra HMA omkring rekruttering til Hg. Svaret fra dgl til dette var at det var vigtigt at få lavet en holdbar rekrutteringsplan, så LPO DSB ikke fik et overtalighedsproblem.

CLH oplyste at der bør være en ordning omkring 50/50 for grænseoverskridende kørsel i forbindelse med Øresundstrafikken. Svaret på dette fra dgl var, at det var der fokus på i Dansk Jernbaneforbund.

6.04 – Turudvalgsmøde 30.11.2017

Referatet var udsendt med dagsorden, men der var ikke nogen spørgsmål til dette punkt.

6.05 – Sikkerhedsudvalgsmøde

Der var vedhæftet referater m.m. fra mødet den 13. december – der var ikke nogen spørgsmål til dette punkt.

6.06 – Gruppe 3.1 Signalprogrammet

Der var vedhæftet et referat fra det seneste møde i udvalget (januar) – der var ikke nogen spørgsmål til dette.

6.07 – Uddannelsesudvalgsmøde

Der er vedhæftet fra møde i udvalget fra den 19. november 2017, men der var ikke nogen spørgsmål til dette punkt.

Pkt. 7 Dato for de næste møder

7.1 – Bestyrelsesmøder 2018

2. Områdegruppebestyrelsesmøde afholdes den 29. maj.
3. Områdegruppebestyrelsesmøde afholdes fra den 11. til 12. september.
4. Områdegruppebestyrelsesmøde afholdes den 19. december.

7.2 – LPO interne F-ESU

1. LPO DSB F-ESU afholdes den 22. marts
2. LPO DSB F-ESU afholdes den 1. maj
3. LPO DSB F-ESU afholdes den 10. oktober
4. LPO DSB F-ESU afholdes den 29. november

7.3 – LPO DSB Seminar 2018

LPO DSB Seminar afholdes fra den 5. til 8. november

7.4 – LPO DSB Socialt arrangement

LPO DSB Socialt arrangement afholdes fra den 22. til 23. september

7.5- LPO DSB Generalforsamling 2018

LPO DSB Ordinær generalforsamling 2018, 24 april

Pkt.8 – Eventuelt

- CLH forespurgte til hvor ansøgninger til TR kursus mm skulle sendes. HSM svarede at de kunne sendes til ham.

- CLH fremførte en forslag til øvrige lokalgrupper, at man kunne ændre reglerne for hvordan man kunne fremsætte forslag til generalforsamlingerne i lokalgrupperne (antal forslagsstillere, for at begrænse "umulige forslag").
- KLJ spurgte ind til, om man kunne få en folder omkring påkørsler. HSM ville forsøge at løfte denne sag.

Pkt.9 Samlet godkendelse og underskrift af referat fra mødet



- SIKKERHED
- MATERIELHÅNDTERING
- RETTIDIGHED
- KUNDESERVICE

I LIGE PRÆCIS DEN RÆKKEFØLGE



Lokomotivpersonalets Områdegruppe DSB

Underskriftsside til referat for
1. Områdegruppebestyrelsesmøde 2018

Afbud

Områdegruppeformand LPO DSB

LPO DSB Helsingør

Områdegruppenæstformand LPO DSB

LPO DSB Kalundborg

Medlem af dgl. LPO DSB

LPO DSB Korsør

Områdegruppekasserer LPO DSB

LPO DSB København

LPO DSB Aalborg

LPO DSB Lki-gruppen

LPO DSB Aarhus

LPO DSB Nykøbing

LPO DSB Esbjerg

LPO DSB Næstved

LPO DSB Fredericia

LPO DSB Struer

LPO DSB Odense

LPO DSB Tinglev